
تلاش ها برای برکناری رئیس پارلمان بخش 
خصوصی از فشار تا شایعه افکنی

سیاستورزیوسلاحورزی
رئیس اتاق بازرگانی استعفایش را تکذیب کرد

برگ استعفای منتشر شده را فاقد اعتبار و آثار حقوقی می دانم
نامه ۷۰ نماینده مجلس به وزیر صمت در حمایت از سلاح ورزی

آرمان ملی- مطهره شفیعی: ماجرای رئیس اتاق بازرگانی 
هم ظاهرا پایانی ندارد و برخی تمایلی به پایان آن ندارند. از 
زمانی که زمزمه های کاندیداتوری حسین سلاح ورزی به عنوان 
رئیس اتاق بازرگانی ایران مطرح شد، فشارهای سیاسی مبنی 
بر حذف او آغاز و به مرور تشدید شد. برخی رسانه های به بهانه 
بررسی تخلفات مالی و مدیریتی در اتاق، نام او را برای اولین بار 
در لیست افرادی که از نگاه آنها متخلف بودند، قرار دادند؛ 
اتهاماتی که نهادهای نظارتی آنها را تأیید نکردند. »ایسنا« 5 
تیر نوشته بود: »در حالی که ۲۸ خردادماه با رای نمایندگان 
بخش خصوصی در اتاق بازرگانی ایران حسین سلاح ورزی 
به عنوان رئیس جدید این اتاق برگزیده شد، پس از آن اسنادی 
از سوی سایت های مختلف منتشر شد که نشان می داد مراجع 
امنیتی صلاحیت وی را تایید نکرده بودند که در نهایت اعلام 
شد که سلاح ورزی از ریاست اتاق ایران کنار رفته است.« پس 
از آن سلاح ورزی به اکو ایران اعلام کرد که »کنار نرفته است« 
که این ادعا تکذیب شد. بعد از انتشار خبر استعفای او و تکذیب 
آن از سوی خود سلاح ورزی، اتاق ایران خبری منتشر و تاکید 
کرد که »حسین سلاح ورزی، رئیس اتاق بازرگانی ایران به همراه 
شش عضو دیگر هیأت رئیسه با پشتوانه رای قاطع نمایندگان 
بخش خصوصی در اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ایران، به فعالیت خود ادامه می دهند. به رغم برخی خبرسازی ها 
و حاشیه سازی ها، رئیس اتاق ایران مشغول انجام مأموریت ها 
و وظایف معمول ریاست پارلمان بخش خصوصی است.« 
سلاح ورزی هم گفته بود که در ماجراهای حواشی اخیر، یک 

جریان خاص پشت ماجراست.

  باز هم ادعای استعفا
اما ایسنا مسیر خود را طی کرد و مدعی استعفای سلاح ورزی 
شد. دیروز این خبرگزاری مدعی دستیابی به متن استعفای 
سلاح ورزی شد و نوشت: در متن استعفای سلاح ورزی آمده 
است: »اعضای محترم و معزز هیات نمایندگان، با سلام و 
احترام به منظور فراهم کردن شرایط بهتر جهت فعالیت ها و 
ماموریت های اتاق بازرگانی، به عنوان خانه بخش خصوصی 
ایران، ترجیح اینجانب به این است که کناره گیری نمایم. لذا 
بدینوسیله مراتب استعفای خود را از ریاست اتاق بازرگانی 
ایران به محضر شما بزرگواران اعلام و تقدیم می دارم. با 
تجدید احترام.« حوالی ساعت 10 صبح دیروز سلاح ورزی در 
توئیتی جدید نوشت: »اینجانب حسین سلاح ورزی از ریاست 
 #اتاق_بازرگانی ایران کناره گیری نکرده و در مسئولیت محول 
شده از سوی هیات نمایندگان مشغول به خدمت هستم. برگ 
منتشر شده را فاقد اعتبار و آثار حقوقی می دانم و به فضل خداوند 
متعال روز یکشنبه حقایق پیرامون موضوع را خواهم گفت.« این 
متن هم تایید نشد و در راستای تلاش یک جریان برای تغییر 

رئیس اتاق بازرگانی ارزیابی شد.

  تسنیم هم به  میدان آمد
دیروز تسنیم هم به کمک ایسنا آمد و نوشت: »در حالی که 
ورود رئیس غیرقانونی اتاق بازرگانی ایران به شوراهای عالی 
حاکمیتی و همایش های رسمی که از سوی قوای سه گانه 
برگزار می شود ممنوع شده است، برخی ذی نفعان در قامت 
پدرخوانده های اتاق بازرگانی تلاش می کنند یک چالش 
پرهزینه  به بخش خصوصی ایران تحمیل کنند. در تازه ترین 
اقدام رئیس غیرقانونی اتاق بازرگانی با رد دوباره استعفای خود 
مدعی شده است در جلسه روز یک شنبه حقایق را پیرامون 
موضوعات اخیر مطرح خواهد کرد. رئیس غیرقانونی اتاق 
بازرگانی ایران در حالی در سایه بی عملی شورای عالی نظارت در 
برابر تخلفات عدیده در برگزاری انتخابات اتاق بازرگانی و تعلل 
در اعلام ابطال انتخابات، تهدید به بیان حقایق پشت پرده در روز 
یکشنبه آینده )همزمان با برگزاری جلسه هیات نمایندگان اتاق 
بازرگانی( کرده است که ابتدا باید نسبت به شبهات تخلفات 
اقتصادی سنوات اخیر که در رسانه ها منتشر شده است، 
پاسخگو باشد. در حالی که ماه ها قبل حواشی و ابهاماتی در 
رابطه با حسین سلاح ورزی و کارخانه چرم و پوست لرستان، 
کارخانه نساجی و ریسندگی پارسیلون، حمام تاریخی لرستان 
و کارخانه آجر ماسه آهکی پلدختر لرستان مطرح شده است که 
هنوز در این موارد موضعی از سوی رئیس غیرقانونی اتاق ایران 
اتخاذ نشده است و باید در جلسه ای که وعده آن داده شده است 

در گام اول در خصوص این موارد افشاگری شود.«

  مجلس دو  گروه  شد 
70 نماینده مجلس با امضای نامه ای خطاب به عباس 
علی آبادی، وزیر صنعت، معدن و تجارت از او خواستند تا با 
حمایت از بخش خصوصی در آغاز دوره جدید هیات رئیسه اتاق 
ایران، از هر گونه حاشیه سازی و مداخله غیرقانونی که نتیجه ای 
جز ضربه به تولید و اشتغال نخواهد داشت جلوگیری کند. از 
سوی دیگر سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس نیز گفت: 
موضوع انتخابات اخیر اتاق بازرگانی در شورای عالی نظارت بر 
اتاق بازرگانی در حال بررسی است و رأی شورا پس از اتمام روند 
بررسی ها جهت ابطال انتخابات و یا برگزاری مجدد انتخاب 
رئیس اتاق صادر خواهد شد. علی خضریان تصریح کرد: با وجود 
تذکر علنی نماینده وزارت صمت در انجمن نظارت و نیز تأکید 
مجدد نمایندگان وزارت اطلاعات، آقای سلاح ورزی با استناد به 
تفسیر بخش حقوقی اتاق بازرگانی در نهایت در انتخابات شرکت 
می کند. بنا بر کلیه شواهد بررسی شده و تأیید نمایندگان 
دستگاه های امنیتی هیچگونه تأکیدی از هیچیک از مقامات 
رسمی کشور در خصوص تأیید صلاحیت آقای سلاح ورزی 
صورت نگرفته و نامبرده صراحتا جهت حضور در انتخابات 
رد صلاحیت شده بوده لذا گمانه زنی های فضای مجازی در 
این راستا کاملا مردود است و به نظر می رسد به منظور تسویه 
حساب های سیاسی و یا به منظور فضاسازی جهت ابقای غیر 
قانونی ایشان بر این مسند به واسطه نسبت دادن دروغ ایشان 
به مقامات ارشد دولت است؛ کمیسیون اصل نود به دقت روند 
بررسی به این تخلف صورت گرفته در اتاق بازرگانی را تا حصول 

نتیجه پیگیری و گزارشات لازم را به مردم ارائه خواهد کرد.

آرمان ملی- احسان اسقایی: روزگذشته ایران رسما به 
عضویت سازمان همکاری های منطقه ای شانگهای درآمد. دولت 
سیزدهم از بدو روی کار آمدن در نقطه مقابل دولت قبل بر تئوری 
نگاه به شرق و همچنین افزایش سطح تعامل و حل مشکلات با 
کشورهای همسایه دمید. سیاستی که البته موجب شد برخی دولت 
رئیسی را به خیمه زدن در اردوگاه شرق محکوم کنند و در برابر 
حامیان دولت این دسته از منتقدان را غربگرا دانسته و آنها را منسوب 
به دولت روحانی و حتی جریان اصلاحات بدانند. با این وجود به نظر 
می رسد باید با نگاه نو به تحولات دیپلماتیک کشورمان خصوصا 
در دو سال گذشته نگریست. واقعیت این است که دولت ابراهیم 
رئیسی به توسعه رابطه با غرب علاقه ندارد و شرق را به لحاظ نزدیکی 
ساختار سیاسی و حتی فکری به منظور توسعه ارتباطات سیاسی، 
فرهنگی و حتی امنیتی مناسب تر از غرب می داند. از سوی دیگر البته 
غربگرا دانستن دولت روحانی نیز در کل بیراه است چرا که حسن 
روحانی بعد از اینکه ریاست جمهوری را در دست گرفت در یکی از 
اولین تحرکات دیپلماتیک خود تلاش  کرد که ایران به عضویت 
دائم شانگهای درآید. نکته ای که محمدجواد ظریف نیز به آن اشاره 
کرده است. از این منظور این نگاه که فلان دولت نگاه به شرق دارد و 
فلان دولت نگاه به غرب؛ اساسا مبتنی بر منافع ملی نیست. چرا که 
دولت ها به زعم برخی غربگرا توسعه روابط با غرب را به منظور رشد و 
توسعه اقتصادی مورد پیگرد قرار می دهند و دولت های شرق گرا نیز 
تلاش دارند با توسعه رابطه با شرق به دنبال افزایش سطح تعاملات 

اقتصادی و بازرگانی خود باشند. 

   حمایت روسیه، چین و هند از عضویت دائم ایران در 
شانگهای 

بر اساس آنچه در رسانه ها آمده در اجلاس روزگذشته سازمان 
همکاری های شانگهای دو کشور چین و روسیه به صورت رسمی 
در بالاترین سطح از عضویت رسمی تهران در این سازمان حمایت 
کردند. رئیس جمهور روسیه در نشست سران سازمان همکاری 
شانگهای گفت: به جمهوری اسلامی ایران و آقای رئیسی برای 
عضویت کامل ایران در شانگهای تبریک می گویم؛ روسیه همواره 
از الحاق رسمی ایران و همچنین بلاروس به سازمان همکاری 

شانگهای استقبال کرده است. الحاق رسمی ایران به این سازمان 
می تواند ظرفیت جدیدی را به این سازمان اضافه کند. »شی 
جین پینگ« نیز در نشست سران سازمان شانگهای که به صورت 
ویدوئو کنفرانسی با میزبانی دهلی نو آغاز شد، اظهارکرد: از ایران 
به عنوان عضو رسمی استقبال خواهیم کرد، به این کشور تبریک 
می گوییم. نخست وزیر هند در سخنرانی افتتاحیه در این نشست 
از ایران به عنوان عضو جدید سازمان شانگهای یاد کرد و به ایران 

تبریک گفت. 

    عضویت ایران در شانگهای به سازمان کمک می کند
ژانگ مینگ، دبیرکل سازمان همکاری شانگهای در گفت وگو با 
خبرگزاری اسپوتنیک با تقدیر از تلاش های تهران در راه پیوستن 
به این نهاد اظهار داشت: الحاق ایران به سازمان همکاری شانگهای 
)SCO( به عنوان یک عضو کامل، محتوای عملی جدیدی را 
به همراه خواهد داشت و چشم اندازهای وسیعی را باز می کند. وی 
ادامه داد: من اطمینان دارم که عضویت کامل ایران با ارائه محتوای 
عملی جدید و گشودن چشم اندازهای وسیع به همکاری سازمان 

شانگهای در زمینه های مختلف کمک خواهد کرد. ژانگ مینگ 
همچنین از مشارکت سازنده و موثر تهران در دستور کار همکاری 
این سازمان حمایت و تاکید کرد که توسعه سازمان همکاری 

شانگهای یک فرآیند طبیعی است. 

    ایران و تجارت بین الملل
هرچند برخی معتقدند این سازمان می تواند در آینده نزدیک 
به یک سازمان امنیتی و با حضور چین، روسیه، هند و ایران تبدل 
شود و تنه به تنه ناتو بزند اما وجه اقتصادی سازمان برجسته تر از 
سایر وجوه آن است. به اعتقاد کارشناسان ایران با پیوستن رسمی 
به این سازمان به نقطه کلیدی در تقاطع طرح های کمربند و جاده و 
شمال- جنوب تبدیل می شود. به عبارت بهتر ورود ایران به سازمان 
همکاری شانگهای به توسعه تجارت بین اعضای سازمان انگیزه 
می دهد. به گفته کارشناسان و رسانه ها ایران از لحاظ استراتژیک 
متحد مهمی است که به اعضای سازمان همکاری شانگهای کمک 
می کند تا در خاورمیانه جای پای خود را پیدا کنند و امنیت قفقاز و 

آسیای مرکزی را تقویت کنند.
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»آرمان ملی« سیاست نگاه به شرق را در پرتو  اقدامات دولت بررسی می کند:

ایران رسما عضو سازمان همکاری شانگهای شد
 چین و روسیه: الحاق ایران به شانگهای بر ظرفیت این سازمان  افزود

آرمان ملی- حمید شجاعی: انتخابات مجلس دوازدهم 
اسفندماه امسال برگزار خواهد شد و چند ماهی است که 
دستگاه های اجرایی، نظارتی و بعضا جریانات سیاسی به فعالیت 
در همین راستا مشغول هستند. این در حالی است که بخشی از 
جامعه به عنوان بازوی تعیین کننده برگزاری انتخاباتی پر شکوه و 
مشارکتی هنوز نگاهی بی تفاوت به مساله انتخابات دارد. چه اینکه 
بر اساس یافته های یک نظرسنجی در خصوص انتخابات که چندی 
قبل در 3۲ نقطه پر تردد تهران انجام شده 5۸ درصد از پاسخگویان 
اعلام کردند که نمی دانند پایان امسال چه انتخاباتی برگزار خواهد 
شد و تنها ۴۲ درصد نسبت به این موضوع آگاهی دارند. شرایط 
اقتصادی و معیشتی باعث شده تا برخی مطرح کنند اگر تغییری 
در شرایط جامعه و وضع زندگی مردم اتفاق نیفتد شرکت کنندگان 
در انتخابات به میزانی کمتر از آنچه در نظرسنجی ها آمده نیز برسد. 
در چنین شرایطی جریانات سیاسی درصددند تا به هر نحوی شده 
جامعه را به این اقناع برسانند که اگر هم از شرایط موجود رضایت 
ندارند تغییرات مدنظر خود را از طریق مشارکت در انتخابات رقم 
بزنند و افرادی را انتخاب کنند که بتوانند تغییراتی در روند جاری 
کشور ایجاد نمایند. در همین راستا سیدمحمد صدر، عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام می گوید: »حضور فعال در انتخابات 
لازمه اش رضایت مردم بوده و برای راضی کردن مردم هم مشخص 
است که باید به نظرات و عقاید آنان احترام گذاشته شود و مورد 
توجه قرار بگیرد. اگر مردم ببینند زمانی که رای می دهند، این 
رای در نحوه حکومت داری و تصمیم گیری ها موثر واقع می شود، 
حضور پیدا می کنند. « البته رویه جاری در انتخابات پیش رو برای 
اصلاح طلبان و اصولگرایان مقداری متفاوت است و با دو دیدگاه 
متفاوت در این خصوص مواجه ایم. اصولگرایان که به صورت 
پیش فرض و تحت هر شرایطی در انتخابات شرکت می کنند اما 
برخلاف اظهاراتشان مشارکت بالای مردم را خوش ندارند چرا که 
تجربه ثابت کرده هر زمان شاهد مشارکت بالایی از سوی مردم در 
انتخابات بودیم اصولگرایان نتوانسته اند موفقیتی حاصل کنند و 
این جریان رقیب بوده که انتخابات را از آن خود کرده است. لذا 
مطلوب آنها انتخابات تضمین شده با مشارکتی کم است مثل 
انتخابات مجلس 9۸ که بدون هیچ مشکل و رقیبی به راحتی به 
کرسی های مجلس دست پیدا کردند. اما داستان اصلاح طلبان و 
مواجهه آنها با انتخابات با جریان رقیب تفاوت دارد. چرا که بر خلاف 
اصولگرایان که تحت هر شرایطی حضورشان در انتخابات تضمین 
شده است اصلاح طلبان اگر فضا را برای حضور و مشارکت مساعد 
نبینند در انتخابات مشارکت  حداکثری نخواهند داشت. درست 
مانند مدلی که در ادوار انتخاباتی 9۸ و 1۴00 پیاده کردند. اما اگر 

رویکردها تغییر کنند اصلاح طلبان نیز با حمایت سرمایه اجتماعی 
خود در انتخابات حاضر خواهند بود. چنانکه در انتخابات پیش رو 

نیز شرایط به همین منوال پیش خواهد رفت. 

   القای تحریم 
چندی پیش بود که سعید حجاریان، نظریه پرداز اصلاح طلب 
در خصوص چگونگی حضور اصلاح طلبان در انتخابات شش 
شرط و یک فرض را مطرح کرد که تمامی اصلاح طلبان بپذیرند 
در انتخابات مشارکت کنند؛ شورای نگهبان کسی را ردصلاحیت 
نکند؛ مردم متقاعد شوند، لازم است در انتخابات شرکت کنند؛ 
تمام کرسی های مجلس آینده در اختیار اصلاح طلبان قرار 
بگیرد، انتخابات بدون هیچ شک وشبهه ای برگزار شود و در نهایت 
اینکه لوایح اصلاح طلبان توسط شورای نگهبان رد نشود و اگر 
هم هیچیک اتفاق نیفتاد اگر رئیسی استعفا دهد نیز مشارکت 
مشکلی نخواهد داشت. البته این رویکرد با واکنش های متعددی 
مواجه شد که شاید مهم ترین آنها نیز واکنش محمدرضا باهنر 
بود. اما نکته جالب  اینکه پس از صحبت های حجاریان، واکنش 
باهنر و پاسخ ها به وی برخی رسانه ها درصدد بر آمدند که بر 
همین مبنا اصلاح طلبان را دستاویز تخریب های خود قرار دهند و 
شروط حجاریان و حتی برخی اظهارنظرهای فعالان اصلاح طلب 
را نیز دال بر نظریه تحریم انتخابات قلمداد کنند. گویی اینکه 
آنها انتخابات اخیر در جبهه اصلاح طلبان که در نهایت در آن آذر 
منصوری به ریاست و جواد امام به سخنگویی آن برگزیده شده اند 
را نیز برنتافتند. چه اینکه روز گذشته سایت مشرق با توجه به 

صحبت های منصوری و امام در خصوص انتخابات آنها را ملکه 
تحریم و سخنگوی تحریم خوانده بود که در نوع خود قابل تامل 
است. اینکه برخی رسانه های دلواپس از هم اکنون درصدد القای 
این مساله هستند که اصلاح طلبان انتخابات مجلس را تحریم 
کرده اند ناشی از ترس آنهاست. چرا که می دانند اگر مشارکت 
بالایی در انتخابات اتفاق بیفتد و اجازه حضور حداکثری به 
اصلاح طلبان داده شود باز هم مشخص خواهد بود که نتیجه چه 
خواهد شد و کدام جریان سیاسی پیروز خواهد شد لذا از هم اکنون 
دنبال حذف اصلاح طلبان به بهانه تحریم هستند. در حالی که 
اصلاح طلبان بارها گفته اند اگر شرایط برای حضور حداکثری در 
انتخابات فراهم باشد با آغوش باز به استقبال انتخابات خواهند 

رفت. 

   باهنر می خواهد دوباره مطرح شود
یک فعال سیاسی اصلاح طلب در ارتباط با انتخابات پیش رو و 
نوع نگاه اصلاح طلبان اظهار داشت: این مسبوق به سابقه است که 
بنا به شرایط موجود در مقاطع مختلف انتخاباتی مثل انتخابات 
مجلس یازدهم یا مجلس هفتم به صورت پراکنده شرکت کردند 
به معنای مشارکت جریانی اصلاح طلبان در انتخابات نیست. 
علی تاجرنیا به »آرمان ملی« گفت: بحث تغییر هیأت رئیسه 
جبهه اصلاحات و جایگزین شدن افراد به معنای این نیست که 
رویکردهای کلان یک جناح سیاسی دستخوش تغییرات بنیادین 
شود. وی افزود: آنچه که نهایتا خط مشی را تعیین خواهد کرد 
برآیند نظر تمامی گروه ها و جریانات اصلاح طلبی است که آن هم 
منبعث از شرایط عمومی جامعه و طرفدارانشان خواهد بود. لذا 
اینگونه نیست که اگر فرد دیگری ریاست این مجموعه را داشت 
اصلاح طلبان شرکت می کردند یا اکنون روی کار آمدن افراد 
فعلی به معنای عدم شرکت است. نماینده مجلس ششم بیان 
کرد: آنچه مورد انتخابات و فضای عمومی جامعه شاهد هستیم 
بیانگر این است که از سوی حاکمیت نرمش وجود ندارد. تاجرنیا 
تصریح کرد: بنابراین ما هیچ اقدامی را برای نگاه مثبت به حضور 
جریان ها و سلایق مختلف سیاسی نمی بینیم و از طرف دیگر 
می بینیم که برخی اصولگرایان مثل آقای باهنر که در کنار بودند 
می خواهند دوباره مورد توجه قرار بگیرند شرایط تهدیدآمیز برای 
اصلاح طلبان ایجاد می کنند. فلذا مجموعه اصلاح طلبان با در نظر 
گرفتن منافع مردم و مرزبندی های جریان اصلاح طلبی با دیگران 
تا زمان انتخابات رفتارهای حاکمیت را رصد خواهد کرد و اگر قرار 
است تصمیم گرفته شود برآیند نظرات مجموعه اصلاح طلبان 

خواهد بود. 

آیا انتخابات اسفند امسال رقابتی برگزار می شود؟

اصلاح طلبان در دوراهی انتخابات
      بحث تغییر هیأت رئیسه جبهه اصلاحات و جایگزین شدن افراد  به معنای این نیست که رویکردهای کلان یک جناح سیاسی 

دستخوش تغییرات بنیادین شود

سخنگوی قوه قضائیه:

سوئدنشاندادکفایتلازم
برایتصمیمگیریندارد

سامانه  ممنوع الخروجی در حال 
به روزرسانی است

سخنگوی قوه قضائیه اظهار داشت: ما در 
سال 1۴01،  517 هزار دادگاه را  به صورت 
مجازی برگزار کردیم که باعث کاهش اطاله 
دادرسی و کاهش مراجعات مردم و...  شد. در 
سالجاری بالاتر از این اعداد را شاهد خواهیم بود 
و ان شاءا... شاهد این باشیم که ابعاد و زوایای 
سند تحول محقق شود. مسعود ستایشی گفت: 
سامانه هوشمند استعلامات مالی راه اندازی 
شده است  و در سال 1۴01 نزدیک به سه 
میلیون استعلام توسط این سامانه انجام شده 
و رشد 500 درصدی نسبت به قبل داشته 
است.  با این سامانه 110 خدمت هم  به صورت 
الکترونیکی با دیگر سازمان ها انجام می شود 
که دیگر نیاری به اتلاف وقت نیست. وی افزود: 
همچنین عفو رهبری در سال گذشته منجر 
به عفو  بیش از 9۸ هزار نفر شد و مشمول 
متهمان هم شد. همچنین برای ۲5 درصد 
از زندانیان اشتغال مولد ایجاد شد. در زمینه 
حدنگاری اراضی در رقم 99 درصد هستیم و 
99 درصد  از اراضی ملی کشور، شناسنامه دار 
شده است. سخنگوی دستگاه قضا بیان کرد: 
متاسفانه دولت سوئد نشان داد که خود را 
رویاروی میلیاردها مسلمان آزاده و جانباز 
قرآن و رسول مکرم اسلام قرار داده است. 
ورود این دولت در مواردی در سال های اخیر 
نشان داد تله زندانی ساختن و پرونده سازی 
ناشیانه برای حمید نوری نشان داد که کفایت 
سیاسی لازم را برای اتخاذ تصمیمات مدبرانه و 
عاقلانه در صحنه داخلی و بین المللی را ندارد. 
سخنگوی قوه قضائیه درباره مسمومیت های 
الکلی اخیر در برخی استان ها تصریح کرد: 
مسمومیت های الکلی تاسفبار بود که چرا افراد 
مبادرت به این کار می کنند؟ کاری که دارای 
ممنوعیت شرعی و قانونی است. قوه قضائیه با 
این موضوع پیگیری های مجدانه ای را انجام 
داده است. در خصوص فوت و مسمومیت 
شهروندان به جهت استفاده از الکل در البرز و 
قزوین و آذربایجان غربی و هرمزگان،  تعدادی 
بودند. وی افزود: تا الان در استان البرز 10 نفر 
به اتهام تولید و توزیع مشروبات الکلی دستگیر 
و برای همه قرار بازداشت موقت صادر و روانه 
زندان شدند. ستایشی درباره اقدامات قوه 
قضائیه در خصوص حمله به سفارت کشور 
آذربایجان عنوان کرد: متاسفانه حمله ای که 
در بهمن سال گذشته به سفارت آذربایجان 
در تهران شد، حادثه ای غیر قابل دفاع، تلخ، 
ناگوار و مخل روابط دوستانه دو کشور بوده 
است. نگاه و نیت کشور و قوه قضائیه این 
است و از این رو مقامات قضائی و امنیتی و 
سیاسی بر این موضوع تاکید داشتند که با 
عامل اصلی این حمله یا هر فردی که نقش 
داشته بدون اغماض برخورد قاطع و شدید و 
قانونی می شود. پس از تحقیقات گسترده در 
نقطه ای هستیم ابعاد مختلف پرونده مشخص 
شده و تحقیقات به اتمام رسیده است. پرونده 
با همکاری دولت آذربایجان به اتخاذ تصمیم 
نهایی منجر خواهد  شد. اطمینان می دهیم 
که قوه قضائیه با هر کسی که بخواهد امنیت 
برخورد  کند  مخدوش  را  کشور  داخلی 
عبرت آموز و بازدارنده دارد. وی درباره  تامین 
آزادی های مشروع اظهار کرد: ریاست محترم 
قوه قضائیه روز دوشنبه مطرح کرد که در 
زمینه تامین و حراست و آزادی های مشروع 
)آزادی هایی که شرع آن را مجاز می داند( 
خلأهای مختلف نظری و علمی داشتیم و 
می پذیریم که عقب ماندگی داریم؛ البته سند 
تحول و تعالی قوه قضائیه به فکر این مساله 
بوده و راهکارهایی برای جبران آن دیده است. 
سخنگوی قوه قضائیه در خصوص چگونگی 
اطلاع رسانی از ممنوع الخروجی ها که اخیرا 
دادستان کل به آن اشاره کرده بود،  اذعان 
کرد: مصاحبه اخیر دادستان کل کشور ناظر بر 
سامانه های ممنوع الخروجی است که از ناحیه 
برخی از دستگاه ها صورت می پذیرد همانند 
بانک. این سامانه در حال بروزرسانی است. 
تلاش ما بر این است که ممنوع الخروجی ها 
ابلاغ شود. ستایشی درباره اعلام جرم علیه 
1۲ شرکت که به صورت متقلبانه اعلام جرم 
کرده اند؟ گفت: برخی از شرکت ها برای فرار از 
دیون و خسارت تاخیر تادیه طلبکاران یک یا 
دو فقره چک را با تبانی به شخص دیگر می دهد 
و سپس دارنده چک تقاضای ورشکستگی  را 
می دهد و عموما محل اقامت این شرکت ها 
استان هایی دیگر  از محل دعوا بوده است و 
اکثر این دعاوی در یک حوزه قضائی صورت 
گرفته است. وی تصریح کرد: در برخی از 
آرا تاریخ توقف ورشکستگی 10 سال قبل از 
صدور حکم اعلام شده است و پس از آنچه 
که دادگستری استان تهران نسبت به این 
موضوع مطلع شد، تعدادی پرونده در دستور 
بررسی قرار دارند و 3 پرونده نیز به دیوان عالی 
کشور ارسال شده که حکم ورشکستگی نقض 
شد. در یک فقره پرونده نیز 3 نفر از مدیران به 
جرم ورشکستگی به تقلب به ۲ سال حبس 
محکوم شدند. سخنگوی قوه قضائیه درباره 
اینکه آیا آموزش و پرورش به قوه قضائیه درباره 
انبوه سازی مدرسه سازان شکایتی کرده است 
یا خیر؟ خاطرنشان کرد: این زمینه در شهریار 
شکایتی داشته ایم و حکم به محکومیت 

انبوه ساز داده شده است.

 بازهم اتهام زنی
 به اصلاح طلبان

ظاهرا اصولگرایان از اظهارات باهنر خشنود شدند. 
حمیدرضا ترقی، فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این 
سوال که آیا سخنان »محمدرضا باهنر« مبنی بر توصیه 
اصلاح طلبان برای حضور در انتخابات و برگشتن به صندوق 
رأی اشتباه بود که باعث برافروخته شدن این جریان سیاسی 
شده است، گفت: این امر از بدیهی ترین مسائل در عرصه 
سیاسی است. هر جریان یا حزب سیاسی که بخواهد در 
عرصه سیاسی و در چارچوب یک نظام سیاسی فعالیت کند، 
باید از مسیر انتخابات و صندوق رأی به قدرت برسد. این 
جریان امروز یک جریان شکست خورده است که نه مردم را 

چرا سفیر شدم دارد و نه حکومت را.

ایران در  هفته گذشته معصومه آباد به عنوان سفیر 
فنلاند منصوب شد؛ خبری که گرچه اتفاقی مبارک در حوزه 
به کارگیری زنان در عرصه های مدیریتی و سیاسی محسوب 
می شد اما در عین حال واکنش های زیادی را نیز در بر داشت. از 
جمله اینکه چرا یک ماما باید سفیر شود. معصومه آباد درباره 
انتخاب خودش می گوید: ابتدا فکر می کردم سطح همکاری 
در همین میزان حضور در جلسات و سیاست گذاری های 
دیپلماسی است، اما سپس پیشنهاد دادند که ما شما را 
به عنوان سفیر در یکی از کشورها انتخاب کرده ایم. بعد از 
شش ماه مذاکره و مشورت با افراد صاحبنظر و کارشناسان 

وزارت امور خارجه پاسخ مثبت به این انتخاب دادم. 

علی تاجرنیا در گفت وگو با »آرمان ملی«: 
جریان اصلاح طلبی تا زمان انتخابات رفتارهای حاکمیت را 

رصد خواهد کرد


